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Obiectul intrebării: Medicamente contrafăcute existente pe piața farmaceutică din România

În calitate de membru al Comisiei parlamentare pentru sănătate publică nu am putut rămâne indiferent față 

de alerta din sistemul farmaceutic românesc, după descoperirea seringilor contrafăcute pentru tratamentul 

hepatitei B și C, care în loc să conțină interferon, conțineau glucoza și apă.

Siguranța pacientilor ar trebui să fie prioritară în astfel de cazuri îngrijorătoare, în contextul în care în 

România, aproximativ 4000 de persoane sunt tratate în mod regulat cu seringile preumplute cu interferon. O 

astfel de seringă costă în medie 750 de lei, iar produsul, care poate fi achiziționat strict pe bază de rețetă 

medicală, este compensat în întregime de Casa Națională de Asigurări de Sănătate.

Pentru un pacient este foarte greu sa deosebească medicamentele contrafăcute de cele autentice, mai ales 

că acest caz de punere în circulație a medicamentelor contrafăcute în farmacii, nu este primul existent pe 

piața farmaceutică din România.

Luând in considerație argumentele prezentate, vă rog să aveți amabilitatea de a-mi preciza.

1. Care sunt demersurile necesare pe care le veți întreprinde pentru prevenirea și stoparea acestor cazuri 

de medicamente falsificate, un pericol pentru sănătatea cetățenilor?

2. Care este strategia ministerului în elaborarea și implementarea unui program național pentru prevenirea 

afecțiunilor ficatului și a hepatitei, ținând cont de faptul că în România există 2 milioane de pacienți care 

suferă de această boală, 600.000 dintre aceștia fiind diagnosticați cu hepatita C?

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR PP-DD de Bacău, 

Marcel BUJOR


